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UIT D E INHOUD

Kabinet stelt OSF in Fries gerust na

cultuurvragen

OSF doorslaggevend bij onderzoek naar 

privatisering

Maak Eerste Kamer vertegenwoordiger 

provincies

Landelijke thema’s bepaalden 

statenverkiezingen

‘De vee industrie maakt alles kapot’

R E D A C T I O N E E L
De verkiezingen hebben een voor de OSF teleurstellend resultaat 
gekregen. Hoewel de zetel in de Eerste Kamer mogelijk behouden 
blijft waren er in een deel van de provincies teleurstellende uitslagen: 
zetels werden verloren of zelfs helemaal niet gehaald. 
Ongetwijfeld gaat dit nader geanalyseerd worden. Hendrik ten Hoeve 
draagt daaraan in deze nieuwsbrief alvast een steentje bij. Verder 
een terugblik op enkele opvallende campagne items uit de 
provincies.
Ook na de verkiezingen gaat het werk weer gewoon door. De OSF 
stem was doorslaggevend om een parlementair onderzoek naar 
privatisering mogelijk te maken. De OSF en staatssecretaris Zijlstra 
correspondeerden onderling vragen en antwoorden over cultuur in 
het Fries. 
Verder  een interessante beschouwing van Ten Hoeve,  die de 
Eerste Kamer omgevormd wil zien in een 
vertegenwoordigingsorgaan van de regio. ‘Meer OSF’ kan een 
politieke beschouwing niet zijn. Een mooie constatering bijna aan het 
eind van deze bestuursperiode…

Michiel van Harten, fractiemedewerker

ADRES  REDACTIE: Spoorstraat 7; 8012 AV  Zwolle, tel:   

038_4217806; e-mail: hartenzeven@planet.nl , website: www.osf.nl

OSF-leden:Partij Nieuw Limburg (PNL), Platform Lokale Partijen Zuid Holland 

(PLP), Brabantse Partij, OPD (Onafhankelijke Partij Drenthe), FNP (Fryske 

Nasjonale Party), Ouderenpartij NH, Gelderland Lokaal (GLK), Leefbaar 

Overijssel (LO), Drents Belang (DB), PBF (Vereniging Provinciaal Belang Fryslân)  

, Partij voor het Noorden (PvhN) , Partij voor Zeeland (PvZ), PLU 

(Platform Lokale Partijen Utrecht )

Uit de Senaat
In deze rubriek vindt u een selectie uit de vele onderwerpen die de 
afgelopen tijd op de agenda van de OSF- Eerste Kamer fractie stonden.     

‘Er is plaats voor het OSF geluid!’
Hendrik ten Hoeve geeft een analyse van de voor de 
OSF teleurstellende verkiezingsuitslag, en blikt vooruit op 
de toekomst van de OSF

De verkiezingen van maart hebben ons weinig goeds 
gebracht, veel minder in ieder geval dan waar wij op 
gehoopt hadden. De verwachtingen waren eigenlijk 
overal waar één van onze partijen meedeed, hoog 
gespannen. En bijna overal viel het tegen, na en 
ongetwijfeld vooral als gevolg van, het geweld van de 
Haagse politiek en het gepraat over het belang van voor 
of tegen het kabinet. Alleen de Partij voor het Noorden 
heeft in Groningen een kleine winst kunnen boeken, de 
Frysk Nasjonalen, de Ouderen in Noord-Holland en de 
Partij voor Zeeland verloren. De FNP nog meer door de 
grote opkomst dan door stemmenverlies, maar toch.. In 
Zuid-Holland en Utrecht lukte het niet met een nieuwe 
partij als Platform van Lokalen, in Limburg mislukte het 
met een vernieuwde Partij Nieuw Limburg. Per saldo: de 
vier partijen die het dus wel gelukt is om Statenleden te 
halen hebben bij elkaar niet genoeg stemwaarde om een 
eerste kamerlid te kunnen kiezen. We komen niet verder 
dan 65% van de kiesdeler. Na alle publiciteit van de 
laatste maanden is dat natuurlijk meer dan teleurstellend.

Hendrik ten Hoeve
Het verlies van de Kamerzetel, het verlies van het 
centrale punt in de OSF, zou er toe kunnen leiden dat de 
organisatie uit elkaar valt en dat de verschillende partijen 
zich terugtrekken in hun eigen provincie, of het opgeven. 
Dat zou wel heel erg jammer zijn, nu de OSF intussen 
zo'n duidelijk profiel van regionalisme heeft opgebouwd. 
En daarmee echt een eigen gezicht heeft gekregen naast 
de partijen die het landelijke als uitgangspunt hebben. 

Behoud OSF zetel
De oplossing die het OSF bestuur heeft gezocht om toch 
een OSF zetel te behouden zal niet voor iedereen voor 
de hand hebben gelegen. Een lid van 50plus, prof. Kees 
de Lange, zal als OSF vertegenwoordiger in de kamer 
komen - als alles zo loopt als het bedacht is. Dat lijkt 
vreemder dan het is, want in feite heeft deze oplossing 
toch ook wel logica.                          Vervolg op pag. 2
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Vervolg van pagina 1
De partij 50plus ligt in haar uitgangspunten dicht bij 
onze Ouderenpartij Noord-Holland - daar ligt een 
duidelijke overeenkomst. Bovendien is 50plus sterk 
gedomineerd door lokale groeperingen. Dat betekent 
niet direct een ideologie van regionalisme, maar is 
daar wel zonder veel problemen mee in 
overeenstemming te brengen. Van De Lange mag dus 
ook in dat opzicht wel wat verwacht worden. Tenslotte 
is de houding tegenover de huidige regering 
vergelijkbaar met onze opstelling van het afgelopen 
jaar - en dat is niet zonder belang gelet op de politieke 
verhoudingen. Er mag verwacht worden dat de OSF 
blijft wat het was, de regering kritisch volgend, maar 
ook bereid tot steun waar wij dat nuttig vinden. Geen 
meeloper met de coalitie, maar ook niet altijd en per 
definitie oppositioneel. 

Identiteit nooit opdringen
De OSF blijft de volgende vier jaren zichtbaar als partij 
in de Eerste Kamer, onze regiopartijen kunnen die tijd 
gebruiken om zich te versterken - bij voorkeur met 
elkaar, gezamenlijk een weg zoekend om de regio's 
stem te geven. Dan moet het over vier jaar beter 
kunnen dan wat het nu geworden is. Intussen blijven 
er vier partijen in vier provincies over met de opdracht 
om ook in de praktische politiek de OSF mee te laten 
spelen. En in de Kamer blijft een vertegenwoordiger 
die de rol van de provincies serieus moet nemen Die 
zich bewust moet zijn dat de specificiteit en identiteit 
en vooral ook de schaal van de provincies van belang 
is voor de mensen en dat dit betekent dat er veel is dat 
beter door de provincie dan door het rijk gedaan kan 
worden. Die zich ook bewust moet zijn dat iedereen 
het recht heeft om zichzelf te zijn, en dat een identiteit 
nooit opgedrongen mag zijn. En die in de gaten moet 
hebben dat wij behoefte hebben aan onze eigen plaats 
in deze grote wereld, maar dat wij wel onderdeel van 
die grote wereld willen blijven en dat het Europese 
burgerschap ons dat kan garanderen. 

Er is nog wel plaats voor het eigen OSF geluid!

Kijk ook eens op www.eerstekamer.nl (ook 
OSF fractiepagina, doorklikken onder 

Kamerleden), www.osf.nl
en de websites van de aangesloten partijen.

Vragen over betrekken provincie bij 
cultuurbeleid
Kabinet stelt OSF in het Fries gerust

‘Ja, ik bin ree om mei de provinsje Fryslan oerlis te 
fieren, bygelyks fia it oerlis mei lãnsdiel Noard’.

Opmerkelijk taalgebruik van staatssecretaris Zijlstra 
(OCW). Hij beantwoordde schriftelijke vragen van de 
OSF niet alleen in het Nederlands, maar ook in het 
Fries. In deze, in het Fries gestelde, vragen vroeg de 
OSF opheldering over een kabinetsvoornemen om 
overleg over het cultuurbeleid alleen met de negen 
grootste steden te voeren. Hendrik ten Hoeve wees op 
het belang van veel ruimer overleg, zoals met de 
provincie Friesland. De specifieke rol die de Friese taal 
speelt in het Fries cultuurbeleid vraagt speciale 
aandacht. De minister verwees in zijn antwoorden naar 
het bestuursakkoord Friese taal en cultuur. Daarin 
staat de intentie om rijkstaken en bevoegdheden op 
het terrein van de Friese taal zoveel mogelijk naar de
provincie Fryslãn te delegeren. 

De volledige vragen en tweetalige antwoorden zijn na 
te lezen op www.osf.nl

OSF voor discussie over privatisering
De OSF gaat mee in  de wens van collega fracties om 
de voor en nadelen van de doorgaande  privatisering 
nader te onderzoeken. Tenminste, als er enig zicht 
komt op uitkomsten waar wat mee gedaan kan 
worden. (debat 15 maart, nr EK, XC, B). De OSF-
steun bleek voorlopig doorslaggevend voor het 
doorgaan van het onderzoek, maar het definitieve 
besluit wordt genomen door de nieuwe Eerste Kamer.

Hendrik ten Hoeve constateerde dat iedereen met 
privatisering te maken heeft, en dat sommigen, zoals 
het bedrijfsleven, er voordelen van ondervinden. 
Burgers hebben vaak het gevoel juist slechter af te 
zijn, of dit nu een terecht gevoel is of niet. Bijvoorbeeld 
als er meer bussen rijden op de hoofdlijnen, maar 
minder naar de kleine dorpen gaan.
‘De  prijs is voor een burger niet vergelijkbaar met wat 
het geweest zou zijn zonder privatisering. Vaak is ook 
het gevolg dat in de nieuwe marktwerkelijkheid van 
een gebruiker verwacht wordt dat hij handelt als 
kritische consument en in staat is te kiezen uit een 
veelheid van aanbieders, terwijl in de oude situatie de 
leverancier en de prijs gewoon vast lagen. Misschien 
niet het allermeest efficiënt maar wel makkelijk en voor 
iedereen te hanteren. Zie de energie en de 
zorgverzekeringen. Er zijn veel soorten voordelen, 
maar vooral ook door veel gewone burgers gevoelde 
nadelen’.

‘Ouderwets’
Ten Hoeve ziet veel onderzoeksmogelijkheden: wat 
zijn de gevolgen voor vroeger monopolistische 
overheidsdiensten en nutsbedrijven? Kunnen we 
banken niet beter ‘ouderwets’ als nutsbedrijf betitelen? 
En wat zijn de gevolgen van verzelfstandiging in 

Vervolg op pagina 3
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bedrijfsvoering en salarisstructuur bij scholen, inclusief 
een uitdijend management en onvrede op de 
werkvloer? Moet daar niet beter over gedacht worden 
alvorens het over prestatiebeloningen te hebben zoals 
het kabinet wil?
‘Er valt nog veel te onderzoeken over consequenties
voor het beeld van betrouwbare overheid die naast de 
burgers staat, zekerheid biedt, en lange 
termijndoelstellingen in de gaten houdt boven korte 
termijn efficiencydoelstellingen. Bijvoorbeeld rond het 
thema duurzame energie’.

Menselijke maat
‘De Eerste Kamer kan het denken over privatisering en 
verzelfstandiging weer terug brengen van een 
uitsluitend zakelijk proces naar een proces ook van 
zoeken naar de menselijke maat en overzichtelijke 
verhoudingen. Dat is wat mij betreft dus positief’.
Het gevaar van een erg complex en duur proces 
zonder duidelijke uitkomsten ligt wel op de loer. Ten 
Hoeve, om die reden samenvattend: ‘we zijn positief 
omdat er inderdaad kansen zijn om de 
privatiseringsdiscussie te verrijken. Hij zal er niet door 
beëindigd worden. Maar dan moet de 
voorbereidingscommissie wel in staat zijn om aan te 
geven waar, van alles wat onderzocht kán worden, het 
onderzoek zich specifiek op kan richten en welke 
facetten daarbij van belang zijn. En dat moet dan ook 
enig inzicht kunnen bieden in de vraag hoe er in het 
algemeen verstandig omgegaan kan worden met 
markt en overheid. Als dat er niet in zou zitten, dan 
liever niet’.

De OSF- steunde na het debat het voorstel. Dat bleek 
een stem die voorlopig doorslaggevend is voor het 
doorgaan van voorbereiding van  het onderzoek. Het 
definitieve besluit wordt genomen door de nieuwe 
Eerste Kamer.
De volledige bijdrage van Hendrik ten Hoeve is te 
lezen op de OSF-site onder Eerste Kamer - Inbreng

Pleidooi Hendrik ten Hoeve:
‘Eerste Kamer vertegenwoordiger van de 
provincies’.
Hendrik ten Hoeve wil dat provincies rechtstreeks 

eigen Eerste Kamerleden kiezen. Zo worden de 
belangen van de regio’s beter vertegenwoordigd in 
den Haag, en krijgt de Eerste Kamer een duidelijker 
eigen profiel naast de Tweede Kamer. Dit pleidooi doet 
ten Hoeve in een bijdrage in het boekje “"De Eerste 
Kamer, de andere kant van het Binnenhof: toen, nu, 
straks". Het boekje is uitgegeven door de SP en bevat 
een aantal opstellen over de toekomst van de Eerste 
Kamer.

Ten Hoeve constateert dat de Eerste Kamer weliswaar 
‘heilzaam, doordacht’ tegenwicht biedt tegen de 
‘hijgerigheid’ van de Tweede Kamer. Maar dat er ook 
kritiek is op de indirecte verkiezing, die als niet 
democratisch wordt gezien. Als oplossingen worden 
vaak gezien: rechtstreekse verkiezingen of opheffing 
van de  Eerste Kamer. Het alternatief daarvoor bouwt 
ten Hoeve op vanuit een analyse van de geschiedenis  

sinds 1848. Hij concludeert daarbij: ‘De provincies 
vormen nog altijd, op enkele uitzonderingen na, de 
meest "identiteit dragende" bestuurslaag in Nederland. 
Limburger, Fries, Zeeuw en Groninger ontlenen vaak 
een flink stuk van hun identiteitsgevoel aan hun 
provincie’. Enkele verdere passages:

Querulant
‘Het Nederlandse politieke systeem kent geen 
duidelijke vertegenwoordiging van de regio's door 
aanwijsbare eigen vertegenwoordigers. Ook al doen 
de meeste politieke partijen er wel enige (maar met 
nadruk op énige) moeite voor om uit alle delen van het 
land volksvertegenwoordigers te rekruteren. Toch leidt 
dat er niet echt toe dat de bevolking van een provincie, 
een regio of een stad het gevoel heeft een eigen 
vertegenwoordiging in Den Haag te hebben, iemand 
die daar voor hén zit. De Eerste Kamer wordt wel 
gekozen door de Provinciale Staten, maar op 
landelijke kieslijsten waar vanuit de provincies maar 
heel beperkt invloed op is. De Eerste Kamer is 
daardoor een typisch landelijk orgaan waar geen 
enkele provinciale herkomst meer in te herkennen is. 
Misschien soms, net als in de Tweede Kamer, met een 
toevallige uitzondering voor een enkeling die dan ook 
nog makkelijk als querulant kan worden weggezet’.

Doublure
‘Dat zou ook anders kunnen! Een Eerste Kamer 
waarvoor Provinciale Staten niet op een landelijke 
partijlijst stemmen, maar eigen provinciale 
vertegenwoordigers voor kiezen, die dan ook echt als 
zodanig aangesproken kunnen worden, zou een 
andere Eerste Kamer opleveren. Zo'n Eerste Kamer 
zou zeker niet meer als doublure van de Tweede 
Kamer gezien kunnen worden, al was het maar omdat 
bij alle partijen wel verschillen van inzicht bestaan 
tussen de landelijke partij en fractie en de provinciale 
afdelingen. En de binding van de bevolking in een 
regio met de eigen provinciale vertegenwoordigers zou 
aanzienlijk sterker kunnen worden dan nu de binding is 
met de Kamerleden die "heel Nederland" 
representeren. Zo'n vernieuwde Eerste Kamer zou 
stellig de stem van de diverse regio's duidelijker laten 
klinken, maar (om de mogelijke kritiek maar direct te 
pareren) dat hoeft niet te betekenen dat er minder 
aandacht voor de belangen van het "gemenebest", van 
heel Nederland, zou zijn. Een Eerste Kamer die echt 
gekozen wordt door de Provinciale Staten, apart voor 
iedere provincie, zal vast geen tweederangs 
Kamerleden opleveren. Iedere provincie heeft er 
immers belang bij om zich te verzekeren van een stem 
in de Kamer die gezaghebbend genoeg is en daarbij 
ook nog door de eigen achterban als directe 
vertegenwoordiger aangevoeld kan worden’.

Vervolg op pag 4
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BES als miniprovincie
‘Nederland heeft sinds kort ook de BES eilanden, 
Bonaire, Sint Eustatius en Saba, als openbare 
lichamen binnen zijn grenzen, en die moeten 
gezamenlijk een soort van miniprovincie gaan vormen 
voor wat betreft hun kiesrecht voor de Eerste Kamer. 
Op basis van hun bevolking zouden ze nog geen 
tiende van een zetel kunnen halen, maar juist voor hen 
kon een herkenbare vertegenwoordiging in Den Haag 
wel eens van nog meer belang zijn dan voor de 
provincies. Om niet het gevoel te krijgen door het 
moederland als buitengewesten zonder enige eigen 
invloed te worden behandeld, een gevaar dat niet 
onderschat moet worden. Voor de incorporatie van de 
BES eilanden moet de grondwet toch nog worden 
aangepast. Dan zou er tegelijk geregeld kunnen 
worden dat er een extra zetel beschikbaar wordt 
gesteld voor deze drie eilanden, zodat 
vertegenwoordiging gegarandeerd is. Zo wordt het 
plaatje van de Nederlandse eenheid in 
verscheidenheid mooi compleet’.

De volledige beschouwing van ten Hoeve is te lezen 
op www.osf.nl onder Eerste Kamer.

Beperkt mandaat voor de 
provinciale bestuurder?

‘Sorry, maar de kiezer had nu wel 
heel duidelijk alleen landelijk 

gestemd’

Kort nieuws uit de Eerste Kamer
In de periode vanaf het kerstreces is weer een flink  aantal 
wetsvoorstellen gepasseerd. Een selectie uit de agenda 
volgt hieronder. Tenzij anders aangegeven zijn de 
wetsvoorstellen, en ook enkele moties, aangenomen, en 
heeft ook de OSF er mee ingestemd.

Elektronisch patiëntendossier verworpen
Eerste Kamer verwierp unaniem het Elektronisch 

patiëntendossier (EPD) 31.466, vanwege privacy 
gevoeligheid en cliënt-onvriendelijkheid. Daarmee komt er 
vooralsnog geen landelijk EPD, waarin medische gegevens 
van een patiënt altijd digitaal beschikbaar  en opvraagbaar 

zijn voor ziekenhuizen, huisartsen en andere zorgverleners.  
Bij het debat werden moties aangenomen van Tan (PvdA) 
c.s. (EK 31.466, X en Y). De OSF steunde ook deze moties 
niet. Ten Hoeve: ‘De moties van Tan willen dat de 
ontwikkeling van het Landelijk Schakelpunt helemaal stil 
gelegd wordt. Omdat het LSP nu al volledig operationeel is 
en omdat heel veel artsen ziekenhuizen en apotheken er al 
op aangesloten zijn, lijkt het niet nuttig om het weer helemaal 
af te breken. Zonder een wet die de artsen dwingt om er bij 
aan te sluiten kan het zich op vrijwillige basis natuurlijk ook 
verder ontwikkelen. Afbraak is een geweldige 
kapitaalvernietiging en is zinloos. De beveiliging van het LSP 
is ook in ieder geval veel beter dan van de regionale 
systemen. De regionale systemen zouden daar dus gebruik 
van kunnen maken en ook op den duur daardoor kunnen 
integreren tot één systeem. Op die manier kan het zich op 
natuurlijke wijze en zonder dwang en overhaasting, verder 
ontwikkelen. Vandaar dus tegen de moties’.

Verdere stemmingen:
Goedkeuring Verdrag inzake clustermunitie  ( 32.187 (R1902))
Dit verdrag (Dublin, 2008) bevat een vergaand verbod op gebruik, 
bezit, productie en overdracht van clustermunitie die 
onaanvaardbaar humanitair leed veroorzaakt. Ook aangenomen: 
Motie-Haubrich-Gooskens (PvdA) c.s. inzake een verbod op 
investeringen in ondernemingen van clustermunitie (EK 32.187 
(R1902), F)
Fusietoets in het onderwijs (32.040) regelt dat alle 
onderwijsinstellingen die willen fuseren moeten voortaan laten zien 
dat dit ook echt nodig is. Daar zijn diverse criteria voor. De minister 
bepaalt uiteindelijk al of niet goedkeuring.
Door de Wijziging Burgerlijk Wetboek en Woningwet inzake 
plegen van onderhoud door verenigingen van eigenaars  ( 
31.991) kunnen gemeenten de Vereniging van Eigenaars (VvE) 
activeren om het onderhoud van appartementen te stimuleren. 
Daarbij horen ook juridische middelen, en het in achterstandswijken 
verplichten om onderhoudsplannen te maken.
Opsporing en verzekering onverzekerden zorgverzekering 

(32.150) bevat maatregelen om het aantal onverzekerden terug te 
dringen.
Verbetering werking elektriciteits- en gasmarkt (31.374) heeft als 
doel te zorgen dat consumenten meer probleemloos kunnen 
overstappen van de ene leverancier naar de andere.
Aanpassing Mededingingswet ter invoering van gedragsregels 
voor de overheid beoogt de gedragsregels voor overheden die als 
ondernemer actief zijn op de markt zoveel mogelijk gelijk te maken 
aan de concurrentievoorwaarden die gelden voor "gewone" 
ondernemingen zonder de publieke taak van de overheid uit het oog 
te verliezen.

Motie-Tiesinga (CDA) c.s. inzake herziening van de 
natuurwetgeving (EK 32.500 XIV / 32.500 F, D)
In deze motie wordt de regering verzocht er zorg voor te dragen, dat 
bij de herziening van de natuurwetgeving:
- er geen bovengeschiktheid bestaat van natuurwetgeving ten 
opzichte van de wetgeving op het terrein van de ruimtelijke ordening, 
een evenwichtige inbedding is de essentie;
- het statistische soortgerichte beleid verschuift naar meer 
gebieds(ecosysteem)beleid;
- creativiteit van bewoners en gebruikers van het landelijk gebied 
gestimuleerd wordt om zo de verbinding met de samenleving te 
herstellen
Motie-Schaap (VVD) c.s. over het opdragen van de uitvoering 
van het natuurbeleid aan de provincies (EK 32.500 XIV / 32.500 
F, E) In deze motie wordt de regering verzocht, in lijn met het 
regeerakkoord, de uitvoering van het natuurbeleid aan de provincies 
op te dragen en hierbij uit te gaan van het uitgangspunt dat dit een 
autonome provinciale bevoegdheid is.
Motie (EK 32.500 V / 32.500 X, H) vraagt  de regering op op  zo kort 
mogelijke termijn te laten weten wat zij zich voorneemt te doen om 
tot terugdringing van tactische kernwapens te komen. 
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Het Land door
Nieuws uit de provincies

Verlies van zetels in Zuid Holland, Brabant, 
Limburg en Utrecht, en diverse niet geslaagde 
pogingen van onafhankelijken om een entree in 
de staten te maken. Geen beste uitslag voor de 
onafhankelijke partijen. De OSF Nieuwsbrief 
brengt enkele opvallende items uit campagnetijd, 
en nieuws van na de verkiezingen uit de 
provincies.

‘Landelijke thema’s bepaalden 
statenverkiezingen’
In het eerste Statendebat na de verkiezingen gaf 
Annigje Toering (fractievoorzitter/lijsttrekker FNP) een 
korte analyse van de verkiezingsuitslag.
  
Toering: ‘We kunnen er niet omheen. Nooit eerder 
stonden de provinciale verkiezingen zo in het teken 
van de Eerste Kamer en de landelijke thema's. De 
laatste dagen voor de verkiezingen was dat ook bij de 
mensen duidelijk merkbaar. 'Als ik FNP stem, stem ik 
dan voor of tegen dit kabinet?’ De Provincie en de 
provinciale thema's raakten volledig uit beeld. 
Wij willen de partijen die hebben gewonnen 
gelukwensen met het behaalde resultaat. We krijgen 
daarmee ook twee nieuwe partijen in de Friese Staten. 

Annigje Toering
De FNP is van net 5 zetels terug naar ruim 4 zetels. 
We hadden van tevoren op meer gehoopt, maar dit is 
wat we hebben gekregen. Zo'n 900 stemmen minder. 
Dat is jammer, maar het is niet anders. De FNP is nog 
wel de vierde partij van Fryslân en blijft verreweg de 
grootste regionale partij van Nederland’. 

Piet Bruijstens stopt, maar blijft actief

‘Het is gelukt!’, aldus de Ouderenpartij NH opgewekt 
haar website. De partij, die al 16 jaar in de staten 
vertegenwoordigd is, is blij met zetelbehoud, maar 
moest ook afscheid nemen. ‘Een bijzonder woord van 
dank gaat uit naar Piet Bruijstens die na 16 jaar 
terugtreedt als fractievoorzitter van onze partij. Vanaf 
het begin heeft Piet Bruijstens zich volledig ingezet 
voor de Ouderenpartij en heeft de partij gemaakt tot 
wat het nu is: een partij met hart voor de samenleving 
en in het bijzonder voor de senioren. Het uit 
Hippolytushoef afkomstige Statenlid is acht jaar lang 
het oudste lid geweest. Maar de 74-jarige politicus 
vindt het nu genoeg geweest. Dat betekent overigens 
niet dat hij stil gaat zitten, hij is bezig met de oprichting 

van een seniorenafdeling van de nieuwe gemeente 
Hollands Kroon’. 

Bruijstens wordt opgevolgd door Jeff Leever als 
fractievoorzitter van de Ouderenpartij NH. 

‘Ontpoldering gevaarlijk, ongezond en 
slecht voor de natuur’
OSF stelde vragen
"Ontpolderen: onbezonnen, ondoordacht, 
onverantwoordelijk!": het duidelijke motto van een
openbare bijeenkomst van PvZ in februari in Oostburg. 
Volgens de partij was de uitkomst ook duidelijk. ‘ De 
opkomst was groot en wat de uitgenodigde sprekers te 
vertellen hadden, leverde sterker dan ooit het bewijs 
dat ontpolderen volstrekt ontoelaatbaar is. Vooral het 
relaas van dr. C. Scheele was schokkend: de 
compensatiemaatregelen in en om de Westerschelde 
leiden niet tot natuurherstel. Zij vernietigen juist 
natuurwaarden en maken de daar vertoevende 
mensen en dieren ziek vanwege de opslag van uiterst 
gevaarlijke gifstoffen. Dat zijn zeer giftige 
koolwaterstofverbindingen ( PAK’s). Deze PAK’s , 
zoals, cadmium, koper, lood en zink, zijn afkomstig 
van industrie aan de Schelde en zijrivieren van  
Frankrijk tot vlakbij. Ze belanden in doodlopende 
stroomgebieden, zoals de beoogde ontpoldering van 
de Hedwigepolder, Perkpolder, Waterdunen en Het 
Zwin. PvZ riep GS en de Zeeuwse Milieufederatie op 
om vanwege milieu- en gezondheidsredenen alsnog 
het standpunt over de ontpoldering te wijzigen. 

De Zeeuwse Milieuorganisaties, eerder altijd sterk 
voorstander van de ontpoldering, hebben inmiddels 
aangegeven er verder van af te zien. Ontpoldering lijkt 
nu verder weg dan ooit...

De OSF stelde schriftelijke vragen aan de regering 
over de analyse van Scheele. De fractie wil een reactie 
op deze analyse, nader onderzoek er naar, en de 
consequenties ervan weten op de verdere 
planvorming.

FNP: plan OZB-vrije zônes in 
krimpgemeenten
Huis kopen met belastingvoordeel
Friese gemeenten met bevolkingskrimp moeten OZB-
vrije zones worden. Dat stelde de FNP in het eerste 
grote verkiezingsdebat in Post Plaza in Leeuwarden. 
Vrijstelling van belasting zou mensen moeten 
motiveren om te blijven wonen in krimpgemeenten, of 
om daar een huis te kopen. Naast de OZB zijn ook 
andere maatregelen nodig. De gemeenten krijgen in 
het plan compensatie van het Rijk. Het gaat al gauw 
om honderden euro's per huishouding. Dat kunnen de 
mensen elk jaar besparen. Ook de bedrijven hebben 
er voordeel van.
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PNL hergroepeert na verlies statenzetel
‘Helaas hebben de verkiezingen niet gebracht wat wij 
ervan hebben verwacht. Wel danken wij de kiezers die 
op PNL, het platform voor lokale partijen hebben 
gestemd en de vele mensen die onze campagne 
hebben ondersteund’. 
Aldus een verklaring van het bestuur van de PNL na 
het verlies van de zetel in de staten.
‘Het bestuur is druk in de weer om een evaluatie te 
maken. Hiervoor komen op korte termijn alle 
kandidaten bijeen. Samen met het campagneteam 
wordt dan besproken wat wel en wat niet goed is 
gegaan. Daarnaast is een klein comité begonnen met 
een analyse van de huidige politieke situatie en het 
doen van voorstellen voor de toekomst. Daarbij wordt 
ook nadrukkelijk gekeken naar de ontwikkelingen van 
de Onafhankelijke Senaatsfractie (OSF).

In mei wordt het rapport van deze commissie in het 
bestuur besproken en vervolgens willen wij in juni met 
alle leden en belangstellenden onze toekomst 
bepalen, tijdens een ALV..

PvhN en OPD ondersteunen initiatief 
Energy Academy        
Aardgasbaten storten in een beleggingsfonds (FET). 
Op die manier willen Partij voor het Noorden (PvhN) 
en de OPD structurele baten verkrijgen voor hun 
provincies. De partijen voorzien een bij de start per 
jaar met telkens €50 miljoen toenemend fonds. 

‘Nadat het fonds zijn definitieve  omvang heeft 
verkregen kunnen te verkrijgen middelen aangewend 
worden voor deelnemingen in energietransitie 
projecten in de noordelijke regio en daarbuiten. Zo 
krijgt het Noorden “meer FET op de botten. De 
economische uitstraling hiervan zal voor het gehele 
Noorden zeer groot zijn. 

               

In het bijzonder vanwege de directe en vooral indirecte
werkgelegenheidseffecten’. 
De partijen wijzen op toenemend internationaal 
verkeer, Groningen als congresstad krijgt een stevige 
impuls, en daarmee ook de regionale horeca. Verder 
zullen de impulsen in Noord-Drenthe en in de 
Groninger Ommelanden tot de komst van vele 
kleinschalige innoverende nieuwe bedrijvigheid leiden. 
Noord-Drenthe heeft immers een zeer aantrekkelijk 
woonklimaat, waar het voor hooggekwalificeerde 

werkers goed toeven is. Ook Meerstad en de Blauwe 
Stad zullen hier van kunnen profiteren. Meer in het 
algemeen geldt dit voor de woningbouwsector in 
Groningen en Drenthe. Hierdoor zal aan de krimp in 
delen van deze provincies zelfs een einde kunnen 
komen. 

De PvhN en de OPD dagen de landelijke politieke 
partijen dan ook graag zich uit te spreken over dit plan
‘Het enige door aardgasbaten gevormde fonds, het 
zogenaamde FES, blijkt achteraf grotendeels te zijn 
gebruikt ten gunste van de Randstad. Het gehele 
Noorden van het land kreeg hieruit slechts 1%. De 
landelijke politiek krijgt met deze Energy Academy de 
kans om het met het Noorden weer goed te maken’.

Herindeling ‘speeltje’ van bemoeizuchtige 
provincie ZH
Het Platform Lokale Partijen ZH (PLP) pleitte in de 
campagne voor een drastische vermindering van het 
aantal herindelingen in Zuid‐Holland. Volgens PLP zijn 
deze te vaak een bestuurlijk speeltje van de provincie.
En wordt er te weinig rekening gehouden met de 
mening van gemeenten en hun inwoners.

‘Samenwerking met de gemeenten om je heen is een 
goede zaak. En in sommige gevallen zien de 
betrokken gemeenten heil in een fusie. Maar het is 
natuurlijk absurd dat het in sommige gevallen over de 
hoofden van de gemeenten en daarmee over de 
hoofden van de inwoners afgedwongen wordt. Vanuit 
de provinciale ivoren torentjes wordt beslist over het 
samengaan van culturen en gemeenschappen die 
helemaal geen behoefte hebben om in elkaar op te 
gaan. Als die behoefte er niet is, is er maar één 
antwoord mogelijk: handen af van onze gemeente!’
Voorbeelden van teveel bemoeizucht van de provincie 
zijn onder meer te vinden in de Krimpenerwaard en op 
Goeree‐Overflakkee. De macht van het getal wordt 
volgens PLP te vaak gebruikt om een fusie op te 
leggen. ‘Het begint met de dreiging dat ”iedereen” om 
je heen fuseert en dat je als gemeente een kleine eend 
in de bijt zal worden. “En dan heb je natuurlijk niets in 
de melk te brokkelen”, luidt het vervolg. Daarna start 
de herindelingstrein. En die dendert vaak door totdat 
de herindeling wordt opgelegd en er geen weg meer 
terug is. De gemeentelijke autonomie is 
staatsrechtelijk vastgelegd. Dit soort acties gaat daar 
rechtstreeks tegenin.’



Nieuwsbrief   7

PvZ krijgt toch inzage ziekenhuisdossier 
Statenlid Johan Robesin van de PvZ kreeg toch inzage 
in het complete dossier van de provincie over
ontwikkelingen in de Zeeuwse Admiraal de Ruyter 
ziekenhuizen. Zijn partij luidde de noodklok over 
reorganisatieplannen. Die betekenen onrust en 
mogelijk ook dat de vestiging Vlissingen in de 
toekomst nauwelijks meer verantwoorde zorg kan 
leveren, met het risico van fatale missers. PvZ wil dat 
een interim-bestuur orde op zaken stelt na een beleid 
waarvan een groot deel van de Zeeuwse bevolking de 
dupe dreigt te worden, vooral in de regio Walcheren.’

                 
                Johan Robesin

Robesin had om inzage in alle informatie gevraagd, 
maar kreeg toen te horen dat een deel niet openbaar 
is. Hij dreigde vervolgens met een juridische 
procedure. Daarop besloot GS de informatie toch 
beschikbaar te stellen. 

PLU: Randstadprovincie gaat ten koste 
van inwoners provincie.’                          
Een zoveelste poging van bestuurders om hun eigen 
macht en status te vergroten ten koste van de invloed 
van de inwoners op het provinciale bestuur’. Zo 
beoordeelde PLU plannen van de colleges van GS van
Utrecht, Noord Holland en Flevoland om snel over te 
gaan tot de vorming van één Randstadprovincie. 
‘Waar ze dan in een vloek en een zucht verdere 
herindeling van gemeenten aan koppelen. Volgens 
deze vertegenwoordigers van landelijke partijen is dat 
goed voor het vergroten van de bestuurlijke slagkracht 
en voor de uitvoering van het kabinetsbeleid. Vergeten 
zijn zij dat gemeentelijke herindelingen en 
schaalvergrotingen zelden iets goeds hebben 
gebracht. Integendeel, veel meer dan gedoe en onrust, 
een grotere afstand tot de burger, duurdere en minder 
effectieve organisaties en extra ‘status’ voor 
bestuurders heeft het niet opgeleverd. Vergeten zijn de 
Colleges van GS kennelijk ook dat je een discussie 
over het opheffen van je eigen provincie niet voert pal 
voor provinciale Statenverkiezingen. Een College van 
GS met fatsoen raadpleegt eerst de inwoners van de 
provincie in een referendum en de besluitvorming laat 
ze over aan de nieuw gekozen Staten.

PLU vindt de plannen ‘ het zoveelste bewijs dat de 
bedenkers totaal niet bezig zijn met wat er voor de 
samenleving belangrijk is. Dat ze niet geïnteresseerd 
zijn in de mening van de kiezer en het contact 
daarmee allang zijn verloren’.

OPD tegen fusie Drenthe en Groningen   
De OPD liet in een verklaring weten tegen het voorstel 
van VVD, GroenLinks en D66 te zijn om Groningen en 
Drenthe te laten fuseren.

‘De OPD neemt scherp stelling tegen deze 
standpunten. Dat de strijdkreet van de OPD: “Drenthe 
moet Drenthe blijven” nog steeds actueel en volop 
noodzakelijk is, is kristalhelder.
Daarom roept de OPD alle Drentse kiezers op, om de 
belangen van onze mooie provincie niet te laten 
versukkelen, door partijen die de provinciegrenzen, 
met alles wat daarbij hoort, met voeten treden. De 
OPD vindt het trouwens bijzonder opmerkelijk dat deze 
voorstanders de provincie Friesland ineens links laten 
liggen. Of hoort die provincie niet in het rijtje thuis? 

De OPD houdt het op intensieve samenwerking op alle 
gebieden tussen de drie provincies: Drenthe, 
Groningen en Friesland. Samen strijden voor meer 
aardgasbaten naar het Noorden, en gelijke 
behandeling op het gebied van infrastructuur. 
Daarnaast een nog betere samenwerking met de 
interhanze-Regio Hamburg- Bremen en meer 
betrekkingen met de Scandinavische landen. Kortom, 
die activiteiten zijn belangrijker dan het geneuzel over 
samenvoeging van Groningen en Drenthe’. 

  

CdK en PvZ eens over speciaal onderwijs        
De Zeeuwse CdK, Karla Peijs, heeft minister Marja 
van Bijsterveldt opgeroepen tot een beter beleid voor 
het speciaal onderwijs. Dat heeft ze Johan Robesin, 
fractievoorzitter van de PvZ in een sms laten weten.
PvZ had haar eerder in een open brandbrief om 
spoedige actie verzocht. De PvZ-voorman is verheugd 
over deze daadkracht van Peijs, en is zeer benieuwd 
wat het antwoord van de minister zal zijn. 

De partij schreef de brandbrief omdat zij zich ernstig 
zorgen maakt over de voorgenomen bezuinigingen op 
het speciaal onderwijs. ‘Het kan toch niet de bedoeling 
zijn om maar liefst 4.000 Zeeuwse kinderen (zonder de 
andere provincies tekort te willen doen) de dupe te 
laten worden van een zodanig drastische ingreep in 
het passend onderwijs, dat de extra begeleiding 
volledig in elkaar zakt en tientallen medewerkers 
moeten worden ontslagen’. PvZ vreest dat een 
beduidend aantal Zeeuwse gezinnen buiten proporties 
getroffen wordt, kinderen thuis komen te zitten, naast 
menskracht veel kennis en ervaring wegvallen, het 
reguliere onderwijs overbelast raakt en negatieve 
maatschappelijke gevolgen niet zullen uitblijven. Slecht 
voor een provincie als Zeeland, die al de nodige 
worstelingen doormaakt om afkalving van 
voorzieningen, krimp en vergrijzing tegen te gaan’.
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Brabantse Partij nam afscheid van Staten
"De vee-industrie maakt alles kapot." 

'Het is maar goed dat de Brabantse Partij vorige week 
niet heeft meegedaan aan de verkiezingen. Want we 
waren niet meer in Provinciale 
Staten teruggekeerd. Ons was hetzelfde overkomen 
als de ChristenUnie. Daarom heb ik er vrede mee’, 
zegt Aloysia Jetten. Met haar afscheid als Statenlid, 
verdwijnt na 20 jaar ook de Brabantse Partij (eerder 
BOF) uit het provinciale parlement. Er was geen 
opvolger voor Jetten die sinds 2003 fractievoorzitter
was van dit provinciale samenwerkingsverband van 
lokale partijen.

Aloysia Jetten

‘Het megastallendebat van 19 maart 2010 heeft mij 
definitief de nek omgedraaid. Ik kon de stress niet 
meer aan. De strijd tegen de vee-industrie is verloren. 
Die overwoekert onze provincie en maakt alles kapot 
wat de moeite waard is om verdedigd te worden', luidt 
haar sombere conclusie. Het statenbesluit om alsnog 
op de rem te trappen met de aanleg van megastallen 
ziet Jetten niet als een overwinning. Jetten: ‘Ik moet 
het nog zien. Als puntje bij paaltje kwam, deden VVD 
en PvdA in het verleden altijd met het CDA mee. 
Gelukkig trekt nu Mieke Geeraedts (de VVD-leider) 
met de megastallen aan de rem. Daar verdient zij alle 
krediet voor. Ik hoop dat het haar lukt het tij te keren.’

De citaten zijn afkomstig uit een afscheidsartikel over 
Aloysia Jetten en haar Brabantse Partij door Ron 
Lodewijks. Het volledige artikel is te lezen op 
www.brabantsepartij.nl

Zeeland achtergesteld bij ondersteuning 
economische ontwikkeling 
Via vragen aan GS vroeg PvZ opheldering over de 
achterstelling van Zeeland bij de toekenning van 
economische middelen door het Rijk. ‘Den Haag vertikt 
het om economisch zwakkere regio's financiële 
ondersteuning te bieden. Ook Zeeland heeft het 
nakijken. Opnieuw een bewijs dat decentralisatie van 
macht en middelen thuishoort bij de regionale en 
lokale besturen. Grondbeginsel van de ongebonden
politiek in Nederland. Het kabinet besteedt de pot van 
1,5 miljard euro, die de komende jaren beschikbaar is 
voor economische doelen, liefst aan Randstedelijke 
projecten. De provinciale verkiezingen zijn voorbij, dus 
kan CDA-minister Verhagen dat risicoloos verdedigen. 
Opvallend is trouwens dat zijn bekendmaking zo kort 
volgt op de toezegging, dat Zeeland negen miljoen 
minder dan oorspronkelijk aangekondigd, gekort zal 
worden op de uitkering uit het provinciefonds. Wat de 
ene Haagse hand uitdeelt, wordt onmiddellijk door een 
andere Haagse hand weer afgepakt. Dit is bespottelijk 
paradoxaal!’
PvZ vroeg GS of de communicatie met het Rijk wel 
goed verlopen is en naar verdere oorzaken van de 
achterstelling van Zeeland.

Nieuw: Federatieve Onafhankelijke
Partijen Gelderland
Op 2 maart 2011 waren de verkiezingen voor de leden 
van Provinciale Staten van Gelderland: verkiezingen 
waar de lokale partijen dit keer sinds lange tijd niet aan 
deelnamen. Een nieuwe beweging, Vereniging van 
Federatieve Onafhankelijke Partijen Gelderland , vindt 
dat ‘jammer’ en gaat zich, zonder direct op 
verkiezingen te mikken, richten op 
informatievoorziening aan de lokale partijen over 
provincie-aangelegenheden. Doel is dat er een 
provinciaal Gelders platform komt. ‘De provincie doet  
veel waar de lokale overheid ook mee te maken heeft, 
zoals ruimtelijke ordening, wonen, natuur, water, 
plattelandsontwikkeling, economie, cultuur, welzijn, 
zorg, jeugd en grotestedenbeleid. Van belang dus om 
te volgen’.


